
	  

Αθήνα,	  9	  Σεπτεμβρίου	  2014	  

ΕΡΩΤΗΣΗ	  

Προς	  τους	  κκ.	  Υπουργούς	  

-‐	   Εσωτερικών	  

-‐	   Οικονομικών	  

-‐	   Πολιτισμού	  και	  Αθλητισμού	  

Θέμα:	  Άμεση	  ανάγκη	  στήριξης	  της	  τοπικής	  αυτοδιοίκησης,	  για	  τη	  συντήρηση	  και	  τη	  βελτίωση	  της	  ασφάλειας	  των	  

αθλητικών	  εγκαταστάσεων	  

Η	   αθλητική	   υποδομή	   της	   χώρας,	   η	   οποία	   δημιουργήθηκε	   με	   χρήματα	   του	   ελληνικού	   λαού,	   προκειμένου	   να	  

εξυπηρετηθούν	   οι	   κοινωνικές	   ανάγκες	   σε	   τοπικό,	   εθνικό	   και	   διεθνές	   επίπεδο,	   με	   την	   πάροδο	   του	   χρόνου	  

υποβαθμίστηκε	  από	  την	  αδιαφορία	  της	  Πολιτείας,	  με	  αποτέλεσμα	  να	  αφεθεί	  επί	  σειρά	  ετών	  στη	  διάβρωση	  και	  στην	  

απαξίωση.	  Το	  αποτέλεσμα	  ήταν	  να	  δημιουργηθούν	  αθλητικές	  εγκαταστάσεις,	  στις	  οποίες	  κυριαρχεί	  η	  αυθαιρεσία	  

και	   η	   ανασφάλεια.	   Πολλές	   από	   αυτές	   λειτουργούν	   με	   αυθαίρετες	   κατασκευές,	   χωρίς	   τις	   προβλεπόμενες	   από	   το	  

νόμο	   τεχνικές	   προδιαγραφές,	   ενώ	   άλλες	   δεν	   διαθέτουν	   μέχρι	   σήμερα	   άδεια	   λειτουργίας	   και	   άδεια	   τελέσεως	  

αγώνων.	  	  

Η	   κατάσταση	   αυτή	   συντηρήθηκε	   για	   πάνω	   από	   μία	   δεκαετία,	   με	   την	   Πολιτεία	   να	   αναβάλλει	   συνεχώς,	   μέσω	  

διαδοχικών	  υπουργικών	  αποφάσεων,	  την	  εφαρμογή	  των	  προβλέψεων	  του	  αθλητικού	  νόμου	  για	  την	  αδειοδότηση	  

των	   αθλητικών	   εγκαταστάσεων	   της	   χώρας.	   Τελικά,	   με	   το	   νόμο	   4178/2013	   προβλέφθηκε	   η	   διαδικασία	   οριστικής	  

τακτοποίησης	   των	   αυθαίρετων	   αθλητικών	   εγκαταστάσεων,	   με	   καταλυτική	   ημερομηνία	   εφαρμογής,	   μετά	   από	  

συνεχείς	  εξάμηνες	  παρατάσεις,	  την	  31/8/2014.	  	  

Σήμερα,	  δεκάδες	   εγκαταστάσεις	  συνεχίζουν	   να	  μην	   έχουν	   νόμιμη	  άδεια	   λειτουργίας,	   να	  μην	  ανταποκρίνονται	  σε	  

στοιχειώδεις	  προδιαγραφές	   και	   να	   είναι	   επικίνδυνες	   για	   την	  ασφάλεια	   και	   την	  υγιεινή	   των	  αθλουμένων	   και	   των	  

θεατών.	  Σε	  αρκετές	  περιπτώσεις,	  το	  αποτέλεσμα	  είναι	  οι	  αρμόδιες	  υπηρεσίες	  να	  απαγορεύουν	  τη	  χρήση	  τους.	  Το	  

πρόβλημα,	   λίγες	   ημέρες	   μετά	   το	   πέρας	   της	   σχετικής	   διορίας	   προς	   τους	   Οργανισμούς	   Τοπικής	   Αυτοδιοίκησης,	  

παραμένει	   ιδιαίτερα	  οξυμμένο	  στην	  περιφέρεια	   της	   χώρας	  και	   ιδιαίτερα	  στη	  νησιωτική	  και	  ορεινή	  χώρα.	  Βασικό	  

πρόβλημα	   παραμένει	   η	   αδυναμία	   των	   Δήμων	   να	   χρηματοδοτήσουν	   τις	   απαραίτητες	   από	   το	   νόμο	   επιστημονικές	  

μελέτες	  και	  εργασίες	  ώστε	  να	  εκδοθεί	  από	  τις	  αρμόδιες	  Αποκεντρωμένες	  Διοικήσεις	  η	  σχετική	  άδεια	  λειτουργίας	  

και	  να	  εξασφαλιστεί	  η	  καθημερινή	  και	  ασφαλής	  λειτουργία	  των	  εγκαταστάσεων.	  



Για	   την	   επίλυση	   του	   προβλήματος	   απαιτείται	   καθολικός	   σχεδιασμός	   περιφερειακής	   ανάπτυξης	   αθλημάτων,	   με	  

βάση	   τις	   κοινωνικές	   και	   πληθυσμιακές	   συνθήκες,	   καθώς	   και	   τις	   γεωγραφικές	   ιδιαιτερότητες	   της	   κάθε	   περιοχής.	  

Συστατικό	   στοιχείο	   αυτού	   του	   σχεδιασμού	   αποτελεί	   και	   ένα	   ολοκληρωμένο	   σχέδιο	   αξιοποίησης	   των	   αθλητικών	  

υποδομών,	   με	   πλήρη	   καταγραφή	   των	   αναγκών	   και	   των	   ελλείψεων.	   Ταυτόχρονα	   απαιτείται	   ένα	   αποτελεσματικό	  

σύστημα	  χρηματοδότησης	  και	  κάλυψης	  των	  στοιχειωδών	  λειτουργικών	  αναγκών	  των	  εγκαταστάσεων,	  καθώς	  και	  η	  

στελέχωση	   τους	   με	   το	   αναγκαίο	   ανθρώπινο	   δυναμικό,	   ούτως	  ώστε	   να	   εξασφαλιστεί	   η	   καθημερινή	   και	   ασφαλής	  

λειτουργία	  τους.	  

Επειδή	   είναι	  υποχρέωση	  της	  Πολιτείας	  να	  στηρίζει	   τον	  ερασιτεχνικό	  αθλητισμό	  και	   να	  συντηρεί	   τις	  δημόσιες	  και	  

δημοτικές	  υποδομές	  άθλησης.	  

Επειδή	  η	  τοπική	  αυτοδιοίκηση	  δεν	  μπορεί	  να	  συντηρήσει	  τις	  αθλητικές	  της	  υποδομές	  στο	  πλαίσιο	  των	  οικονομικών	  

περιορισμών	  που	  υφίσταται.	  

	  

Ερωτάται	  ο	  Υπουργός	  Εσωτερικών:	  

1. Έχει	   προχωρήσει	   το	   Υπουργείο	   στην	   καταγραφή	   των	   αναγκών	   και	   των	   ελλείψεων	   των	   αθλητικών	  

εγκαταστάσεων,	   μέσω	   των	   σχετικών	   επιτροπών	  που	   έχουν	   συσταθεί	   από	   τις	   Αποκεντρωμένες	   Διοικήσεις	  

της	  χώρας;	  

2. Έχουν	  συσταθεί	  σε	  όλες	  τις	  Αποκεντρωμένες	  Διοικήσεις	  της	  χώρας	  οι	  εν	  λόγω	  επιτροπές;	  Εάν	  όχι	  σε	  ποιες	  

και	  για	  ποιο	  λόγο	  δεν	  συστάθηκαν;	  	  

3. Πρόκειται	  να	  διατεθεί	  στους	  Οργανισμούς	  Τοπικής	  Αυτοδιοίκησης	  εξειδικευμένο	  επιστημονικό	  προσωπικό,	  

προκειμένου	  να	  διενεργηθούν	  όλες	  τις	  απαραίτητες	  τεχνικές	  μελέτες	  και	  εργασίες	  που	  απαιτούνται;	  

	  

Ερωτάται	  ο	  Υπουργός	  Οικονομικών:	  

Με	   ποιο	   τρόπο	   θα	   συμβάλει	   η	   Πολιτεία,	   ώστε	   να	   εξασφαλιστούν	   επαρκείς	   οικονομικοί	   πόροι	   στην	   τοπική	  

αυτοδιοίκηση,	  για	  την	  επισκευή	  και	  συντήρηση	  των	  αθλητικών	  εγκαταστάσεων	  που	  καλείται	  να	  διαχειριστεί;	  	  

	  

Ερωτάται	  ο	  Υπουργός	  Πολιτισμού	  και	  Αθλητισμού:	  

Έχει	   επεξεργαστεί	   ένα	   ολοκληρωμένο	   σχέδιο	   για	   τις	   εγκαταλελειμμένες	   Ολυμπιακές	   εγκαταστάσεις,	   που	  

χρονολογούνται	   από	   τη	   περιβόητη	   περίοδο	   του	   2004	   που	   «κοσμούν»	   ολόκληρη	   την	   περιφέρεια	   της	   χώρας,	  

αλλά	  και	   τις	  στήλες	  μεγάλων	  και	  διεθνών	  μέσων	  μαζικής	  ενημέρωσης	  οι	  οποίες	  κάνουν	  λόγο	  για	  ανυπαρξία,	  

ανικανότητα	  και	  ανεπάρκεια	  της	  πολιτείας;	  

Οι	  ερωτώντες	  βουλευτές	  

Γιώργος	  Πάντζας	  



Παναγιώτα	  Δριτσέλη	  

Έφη	  Γεωργοπούλου	  –	  Σαλτάρη	  

Χαρά	  Καφαντάρη	  

Γιώργος	  Βαρεμένος	  

Τζένη	  Βαμβακά	  

Φωτεινή	  Κούβελα	  

Ιωάννα	  Γαϊτάνη	  

Δημήτρης	  Γάκης	  

Γιάννης	  Σταθάς	  

Γιάννης	  Αμανατίδης	  

Αλέξανδρος	  Μεϊκόπουλος	  

Θανάσης	  Πετράκος	  

Κώστας	  Μπάρκας	  

Θοδωρής	  Δρίτσας	  

Θεανώ	  Φωτίου	  

Στέφανος	  Σαμοΐλης	  

Μαρία	  Διακάκη	  

Μαρία	  Τριανταφύλλου	  

Μαρία	  Κανελλοπούλου	  

Δημήτρης	  Στρατούλης	  

Ιωάννης	  Μιχελογιαννάκης	  

Νάντια	  Βαλαβάνη	  

Χρήστος	  Μαντάς	  

Κατερίνα	  Ιγγλέζη	  

Βαγγέλης	  Διαμαντόπουλος	  

Βασίλης	  Κυριακάκης	  



Ηρώ	  Διώτη	  

Νίκος	  Μιχαλάκης	  

Κωστής	  Δερμιτζάκης	  

Μαρία	  Μπόλαρη	  

Τάσος	  Κουράκης	  

Ευγενία	  Ουζουνίδου	  

Ευαγγελία	  Αμμανατίδου	  –	  Πασχαλίδου	  

Χρήστος	  Καραγιαννίδης	  

Αλέξης	  Μητρόπουλος	  

Αγνή	  Καλογερή	  

Μιχάλης	  Κριτσωτάκης	  

Δέσποινα	  Χαραλαμπίδου	  

Βασίλης	  Χατζηλάμπρου	  

Σταύρος	  Κοντονής	  

Όλγα	  Γεροβασίλη	  

Γιάννης	  Ζερδελής	  

Ανδρέας	  Ξανθός	  

Δημήτρης	  Γελαλής	  

Μάνια	  Παπαδημητρίου	  

Άννα	  Χατζησοφιά	  

	  

	  

	  

	  

	  


